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Mødereferat baneudvalgsmøde 
mandag den 28. oktober 2024 kl. 16.30 
hos greenkeeperne 

 

Deltagere: 

Bo Vaaben (BV) (formand og ref.) 

Kristoffer Harreby (KH) 

Arne Holm Hansen (AHH) 

Marianne Kristensen (MK) 

Paul Sørensen (PS) 

Erik Brok (EB) 

 

Afbud: 

René Kildsgaard (RK) 

 

Eksterne deltagere 

Ingen 

 

 

 

 

Dagsorden: 

 

1. Status for banen herunder orientering om arbejdet siden sidst samt  

planlagte opgaver de næste måneder.  

Greens 

Alle grens er prikket, topdresset, eftersået og behandlet med biologiske 

mikronæringsstoffer som beskrevet i Plejeplan 2024. 

De typiske svampeangreb for årstiden har, med hurtig indgriben fra 

greenkeeperne, indtil videre kunnet holdes på et absolut minimum. 

Fairways 

I henhold til den overordnede plejeplan er alle fairways på Parken og Skoven 

topdresset. Samme behandling vil blive gennemført på Sletten indenfor den 

kommende uge. 

Driving rangen 

Rangen er topdresset intensivt. Det skal give en tørrere overflade, så 

robotopsamleren kan samle bolde i en endnu længere periode. 

Hen over efteråret vil der blive opsat led-spots under den nye overdækning og 

led-lys mod selve rangen.  

Beskæring 
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Greenkeeperne er i gang med beskæring rundt omkring på banen. Måske mest 

synligt fra green sletten 7 mod tee-sted på sletten 8.  

Vi har i området et forestående dræningsprojekt sammen med naboen og i 

denne forbindelse er hegnet beskåret.  

Dræning 

Der er nedlagt hoveddræn på Parken 9 og Sletten 4, så overfladevandet kan 

ledes væk. I løbet af efteråret/vinteren vil der til hoveddrænene blive etableret 

slidsedræn, så områderne endnu hurtigere vil være spilbare efter større 

nedbørsmængder. 

Læs mere i artiklen på hjemmesiden. 

Nedsunkne sprinklerhoveder 

Greenkeeperstaben har stor fokus på hævning af nedsunkne sprinklerhoved, 

men det er en langsommelig proces. Det tager flere timer pr. sprinklerhoved 

der skal hæves. Der skal graves fri, ledninger og vandtilførsel skal forlænges 

og der skal til sidst fyldes op og eftersåes. 

Du kan læse mere her. 

Indtil de blive hævet, forsøger greenkeeperne at markere dem med spray.  

Flere robotter 

Det undersøges om der kan etableres robotløsning til klipning af fairway på 

Parken 1-4 og 8 og 9, samt Skoven 9, 1 og 2. GPS-signal, optimal placering af 

ladestation mv. betyder at Parken 5, 6 og 7 og de øvrige huller i Skoven p.t. 

ikke indgår i ”robot planen”. 

Stisystemmerne 

Greenkeeperne er opmærksomme på at vedligeholde stierne, så medlemmer og 

gæster kan komme tørskoede rundt også i vintersæsonen. 

Ny voksenlærling 

Vores nuværende greenkeeperassistent Uffe Andersen forsætter som 

voksenlærling efter vores tidligere voksenlærling Klaus Beck Jensen, som blev 

udlært i september, har søgt nye græsgange        

 

 

2. Golfbanen og vinterforhold 

Vinteren 2024/2025 

Helt som tidligere sæsoner vil der hen over vinteren tilbydes spil på TRIO-

banen fra normale tee-steder til sommergreens. Dette er alene muligt, når alle 

husker at bruge måtter på tee-stederne og meget gerne også på den øvrige del 

af banen. 

Ved morgenfrost og frost i kortere perioder vil TRIO-banen være lukket og der 

henvises til Korthulsbanen og golfsimulatorerne i Trackmanrummet. 

I længere frostperioder kan der etableres provisoriske tee-steder, hvor der 

spilles til ”pind”. 

https://vgc.dk/nyheder/golfbanen/draen-pa-sletten-4/
https://vgc.dk/banen/drift-planer-og-projekter/det-sker-pa-banen/
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3. Forslag, ideer og ønsker modtaget siden sidste møde 

a. Kommentarer omkring banens stand i forbindelse med  

afviklingen af klubmesterskaberne 

Højden på semi-roughen 

Indledningsvis et stort tillykke med klubmesterskabet og en tak for 

tilbagemeldingen og roserne til banens stand. Men også tak for 

kommentarerne omkring din oplevelse af primært semi-roughens højde 

og ”drøjde” og tee-stedernes græshøjder. 

Greenkeeperne følger naturligvis den aftalte Plejeplan og de klippehøjder, 

der er beskrevet i denne. Men græs vokser selvfølgelig forskelligt 

afhængig af områdernes jordbund og sol/skygge forhold. Når det er sagt, 

så har de kraftige regnmængder hen over sæsonen, givet græsset de 

bedste muligheder for tæt og kraftig vækst.  

Det har betydet at bl.a. mounts omkring greens endelig har fået et 

”lukket” græstæppe. Men også betydet at semi-roughen på den øvrige del 

af banen, har stået nok mere saftig og kraftig end normalt. 

Men selvfølgelig skal det klippes og holdes spilbart. Derfor har 

greenkeepernearbejdet meget med effektivisering af bl.a. robotklipperne 

ved løbende at finjustere programmerne. Det kan altid blive bedre, men 

det er greenkeepernes og baneudvalget oplevelse at de nu har fundet e 

meget fint niveau. 

Tee-stederne 

Græstæppet på tee-stederne er et udsat område (se i øvrigt nedenfor under 

”prøvesving på tee-stederne). Når der sker en skade, som vi desværre 

oplevede i begyndelsen af sæsonen, tager det tid at få græstæppet 

genoprettet. 

Som beskevet i tidligere referater blev de eftersået og gødet og 

klippehøjden blev holdt høj, så græstæppet igen kunne reetablere sig. Det 

var en længere proces, som også strakte sig ind over afviklingen af 

klubmesterskaberne. 

Det er forventningen at den skånsomme klipning af tee-stederne betyder 

at vi fra sæsonstart 2025, 

i. Bilag 1 – feedback til bestyrelsens ris/ros kasse 

ii. Bilag 2 – svar fra formand Claus Svold 

b. Prøvesving på tee-stederne! 

Højden på semi-roughen 

Indledningsvis et stort tillykke med klubmesterskabet og en tak for 

tilbagemeldingen og roserne til banens stand. Men også tak for 
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kommentarerne omkring din oplevelse af primært semi-roughens højde og 

”drøjde” og tee-stedernes græshøjder. 

Greenkeeperne følger naturligvis den aftalte Plejeplan og de klippehøjder, 

der er beskrevet i denne. Men græs vokser selvfølgelig forskelligt afhængig 

af områdernes jordbund og sol/skygge forhold. Når det er sagt, så har de 

kraftige regnmængder hen over sæsonen, givet græsset de bedste 

muligheder for tæt og kraftig vækst.  

Det har betydet at bl.a. mounts omkring greens endelig har fået et 

”lukket”græstæppe. Men også betydet at semi-roughen på den øvrige del af 

banen, har stået nok mere saftig og kraftig end normalt. 

Men selvfølgelig skal det klippes og holdes spilbart. Derfor har 

greenkeeperne arbejdet meget med effektivisering af bl.a. robotklipperne 

ved løbende at finjustere programmerne. Det kan altid blive bedre, men det 

er greenkeepernes og baneudvalget oplevelse at de nu har fundet e meget 

fint niveau. 

 

Tee-stederne 

Græstæppet på tee-stederne er et udsat område (se i øvrigt ovenfor under 

”prøvesving på teestederne”). Når der sker en skade, som vi desværre 

oplevede i begyndelsen af sæsonen, tager det tid at få græstæppet 

genoprettet. 

Som beskevet i tidligere referater blev de eftersået og gødet og 

klippehøjden blev holdt høj, så græstæppet igen kunne reetablere sig. Det 

var en længere proces, som også strakte sig ind over afviklingen af 

klubmesterskaberne. 

Det er forventningen at den skånsomme klipning af tee-stederne betyder at 

vi fra sæsonstart 2025, er tilbage til normalen igen. 

i. Bilag 3 – ordensreglerne for banen 

ii. Bilag 4 – feedback til bestyrelsens ris/ros kasse 

iii. Bilag 5 – svar fra formand Claus Svold 

 

4. Næste møde 

Mandag den 24. februar 2025 
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Bilag 1 

 

Modtaget den 09.09.24 

 

Formular fra vgc.dk 

Feedback til bestyrelsen i Vejle Golf Club 
VGC-Banen (lidt kommentarer fra dagene med klubmesterskaber). 
Først og fremmest så blev jeg klubmester, så de negative kommentarer 
hænger således ikke sammen med, at jeg har været frustreret over 
ikke at kunne spille golf/vinde. I år var lidt specielt idet jeg var til en 
stor turnering i min anden hjemmeklub Henne dagen før 
klubmesterskaberne, og der må jeg sige, at banen stod ”nyklippet” og 
der var ikke en finger at sætte nogen steder. Greenkeeperen spillede i 
øvrigt med i turneringen og spiste med efter matchen. DVS. det var 
ikke meget mad han fik da han konstant var rundt (stolt) og tale om 
banen med de mange deltagere. Det var ikke samme indtryk jeg fik da 
jeg ankom til VGC. Det var bare en almindelig dag på kontoret, hvor 
nogle områder var ok og andre slet ikke ok. Personlig er jeg af den 
opfattelse, at klubmesterskaberne er året match og derfor bør banen 
derfor også være i absolut topform, hvilket den absolut ikke var. Så lidt 
om de enkelte områder: Greens: Absolut ok og ikke noget at sige om 
dette. Der var nok nogen der mente, at de var lidt hårde, men det er jo 
en del af det at gøre banen lidt sværere at spille på. Fairways: Ok med 
de konditioner, der nu engang er i VGC. (man kan selvfølgelig drømme 
om fairways som i Silkeborg, men det er selvfølgelig ikke realistisk). 
Teesteder: Generelt i megadårlig stand og nogle så langhårede, at det 
generede spillet. Det er mig helt uforståeligt, at de ikke er klippet ned i 
en højde, som passer til teesteder. Jeg er godt klar over, at der har 
været problemer med teestederne, men til et klubmesterskab skal det 
ikke være til diskussion om længden her. De skal klippes ned og så må 
man på andre tider få gang i græsset. Første klip (uden for fairways og 
det er vist også det der anvendes rundt om greens). Stærkt 
utilfredsstillende og helt uacceptabelt. Der er efter min mening ikke 
noget plejemæssigt, der tilsiger, at vi skal have så højt første klip. Har 
hørt at der i plejeplanen er sat højde på dette. Det tror jeg ikke er 
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overholdt og hvis det er, så skal plejeplanen ændres. Det skal 
selvfølgelig være en straf ikke at ramme fairways, men mange steder 
er det meget svært at spille bolden ud af første klip, og i lige så mange 
tilfælde, er det overordentligt svært overhoved at finde sin bold. 
Kløver er en del af problemet, og er der meget kløver, så må man 
simpelthen klippe længere ned. Rundt om greenen er der de 
tilsvarende problemer. Medmindre du er elitespiller på højt plan, så er 
det en næsten umulig opgave at spille bolden ind på green og bare 
være i rimelig afstand til der, hvor du gerne vil have bolden hen. Så 
derfor højden på græsset rundt omkring greens skal længere ned. 
Håber I kan bruge mine kommentarer og meget gerne gør noget ved 
de problemer jeg adresserer. Med venlig hilsen Brian Danebod 27-284  
Navn 
Brian Danebod 
Medlemsnr. 
27-284 
Mailadresse 
danebod@outlook.dk 
Jeg ønsker at være anonym 
False 

 

  

mailto:danebod@outlook.dk
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Bilag 2 

 

Sendt den 11.09.24 
 
Kære Brian 
 

Tak for din henvendelse i ros/ris kassen - og tillykke med klubmesterskabet                
 
Jeg spillede ikke selv i klubmesterskabet, men var til gengæld i Henne lørdag, og du 
har ret i at den stod rigtig flot. Herunder selvfølgelig med markant bedre tee-steder 
end vores, for som vi alle ved, har vi haft problemer med dem i år. 
 
Jeg kender ikke den faglige begrundelse for ikke at klippe teesteder ned, når der nu 
er kommet vækst i dem, ligesom jeg ikke ved om 1. klipning var nyligt klippet / på 
eller måske over grænsen i fh til plejeplanen. 
 
Jeg vil derfor dels orientere Bestyrelsen og dels sende din henvendelse videre til 
Baneudvalget. Herunder tænker jeg vi bør overveje, om vi ikke burde gentage 
orienteringen om tee-steder, og herunder hvorfor vi stadig venter med at klippe 
dem ned. 
 
Jeg kan forstå på Bo og trænerne, at de ikke har hørt kritik af banen (de hører 
selvfølgelig heller ikke alt) De har derimod hørt om ros til greens men også 
bemærkninger om, at banen var svær, som måske hænger sammen med 1. 
klipninger og greenområder...og så i øvrigt al den grøde og kløver, som præger rigtig 
mange baner i år. Nogen kunne måske også have det synspunkt, at banen netop 
godt må stå lidt svær til et klubmesterskab. 
 
Men blot mine generelle bemærkninger, og din henvendelse vil som sagt blive bragt 
videre 
 
Hilsen 
Claus  
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Bilag 3 

 

 
... PÅ BANEN 
(revideret september 2023) 
01. Golfspillet følger de af ”The Royal and Ancient Golf Club of St. Andrews” fastsatte regler. 
02. Start- og fletteregel på 1. tee på alle sløjfer i prioriteret rækkefølge: 
      a. spillere med starttiden 
      b. spillere med én turntid 
      c. spillere uden starttiden eller én turntid 
          i. har spillet "for-9" 
          ii. boldrende 
 
03. Alle spillere skal 
      a. lægge turf på plads 
      b. rette nedslagsmærker på greens 
      c. rive efter sig i bunkers  
      d. placere trolleys udenfor teesteder, bunkers, forgreens og greens 
04. For fremme spillet skal alle være særlig opmærksomme på at 
      a. vinke igennem - en hurtigere bold skal lukkes igennem, hvis der er hul foran 
      b. undgå gentagne prøvesving 
      c. gå rask frem til bolden 
      d. undgå andre unødige forsinkelser 
 
05. Øvelsesspil mod de ordinære greens, fra banens bunkers og øvelsesspil med mere end en bold 
er ikke tilladt 
 
06. Hunde må kun medtages i snor. Og eventuelle efterladenskaber skal samles op omgående 
 
07. Prøvesving på teestederne er ikke tilladt 
 
08. Der må maksimalt spilles 4 bolde pr. flight 
 
09. Ved spidsbelastning kan sekretariatet og baneservice uden varsel gruppere starterne i 4 bolde 
 
10. Af hensyn til sikkerheden er det forbudt at søge eller samle bolde uden for spillerunder. 
 
11. Enhver spiller skal anvende sit eget udstyr 
 
12. Greenkeeperne skal være på banen. Pas på dem og du må først slå når greenkeeperen har 
vinket dig frem 
 
NB! Overtrædelse af ovennævnte ordensregler behandles i henhold § 8 i klubbens vedtægter. 
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Bilag 4 

 

Modtaget 02.09.24 

 

Formular fra vgc.dk 

Feedback til bestyrelsen i Vejle Golf Club 
Der er 2 ordensregler der skal kigges på. Den ene er ordenregel nr. 7 - 
Ingen prøvesving på teestedet. Eftersom ingen efterlever den, skal den 
enten fjernes, eller også skal der en klarificering til, hvad der menes 
med prøvesving. (Det næste i henvendelsen er behandlet i bestyrelsen) 
  
Navn 
Ønsker at være anonym 
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Bilag 5 

 

Svar sendt 04.09.24 

 

 

Kære Kære Erik 
 
Tak for din mail. 
 
Det er en god ide at genbesøge ordensregler, der kun overholdes i begrænset 
omfang - og måske ikke er særligt kendte. 
 
Fsva prøvesving vil jeg sørge for at Baneudvalget kikker på det, da det som 
udgangspunkt må være dem, der vurderer behov/rimelighed mm 
 
Mht kasketter i klubhuset ….(behandlet i bestyrelsen).  
 
Mvh 
Claus Svold 


